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Lokalrådsmøde 11.05.23 kl. 19.00 

Referat 
Til stede: Benjamin, Per, Hans Jørgen, Daniel, Peder, Kaj, Eddie, Gitte, Kim, Evald 
 
1. Velkommen til nye medlemmer. 

Lokalrådet var fuldtallig 7 + 3 = 10 personer, der præsenterede sig selv. 
Husk at sende foto og persondata 
Lokalrådet består af: 
Evald Asp, formand 
Eddie Sørensen, kasserer 
Kim Rune Christensen, sekretær 
Benjamin Dyngbo Jensen 
Daniel Williams 
Gitte Gjermand Nielsen 
Peder Eybye 
Kaj Klemmensen, suppleant 
Hans Jørgen Fihl, suppleant 
Per Villumsen, suppleant 
 
 

2. Evaluering af årsforsamlingen. 
Pænt fremmøde. Skyldes bla. Evalds aktivitet på Facebook. 
 
 

3. Hvem/hvad er Bording lokalråd egentlig. 
Fra indkaldelsen: 
Stiftende årsforsamling 25.01.2010. 
I forlængelse af kommunesammenlægningen 2005 – 2007 blev kommunens struktur 
defineret som: 
Hovedbyerne: Ikast og Brande. 
 
4 byerne: Bording, Engesvang, Ejstrupholm og Nørre Snede. 
Kommunen opfordrede til oprettelse af lokalråd som en modvægt mod frygtet 
centralisering i den noget større nye kommune. I hvor høj grad Bording Lokalråd er et 
resultat af denne opfordring, eller ideen er opstået på anden måde, ved jeg ikke. De 4 
lokalråd har noget forskellige vedtægter. 
Se vedtægterne for Bording Lokalråd på hjemmeside: www.bordinglokalraad.dk 
I 2015 blev udarbejdet: Retningslinjer for Ikast-Brande Kommunes samarbejde med 
lokalrådene i Bording, Ejstrupholm, Engesvang og Nørre Snede. 
Se vedhæftede dokument. 
Pt er lokalrådene tilknyttet Udviklings- og Erhvervsudvalget. Der er aftalt en 
mødestruktur med dette udvalg således:  
a. De 4 formænd mødes med formandsskabet (fmd. og nfmd.) samt direktør og sekretær i 
tilknytning til budgetvedtagelsen. Har fundet sted. 
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b. Byerne er på skift vært for et møde, hvor alle er velkomne til at deltage. Nørre Snede er 
vært i år. Mødet er planlagt til d. 14/6. Evald er udrejst. Håber, et pænt udsnit af jer kan 
deltage. Evald sender tidspunktet og detailplan, når det kendes 
Vores kontaktperson er pt Mette Vildbrad.  
 
Landdistriktet: Alle øvrige bebyggelser. Enkelte landsbyer (f.eks. Isenvad kalder deres 
forening for Lokalråd, men der er faktuelt kun 4). Der blev oprettet et landdistriktsråd. 
Landsbyerne kunne søge et tilskud afhængig af størrelse. 
 
Lokalrådene er opstået i forbindelse med kommunesammenlægningen, og er delvist på 
eget initiativ høringspart ved kommunale forhold om byen. 
 
 

4. Status på igangværende projekter. 
 Flagborgene. Eddie og Benjamin. 

Færdige til byfestugen – uge 33? Ja nok. Vi er i landzonehøring med 3 af stederne og 
har søgt byggetilladelse i god dialog med kommunen. Flagene ved Bundgaards biler er 
flyttet hen mod Bodholtvej. Også andre flyttes, men det ser ud til at lykkedes til sidst.  
 

 Juletræstorvet. Evald indhenter nyt fra Poul. 
Flytning til mødestedet. Nu burde fastgørelsen fungere. Erhvervsforeningen opsætter 
stadig træet. Håbet er, at områdets juletræssælgere vil lave en lille skov til jul. Der skal 
sættes en person på denne opgave senere. 
 

 Velkommen til nye Bordingborgere. Gitte og Evald + erhvervsforeningen. D. 9/9 midt 
på dagen. Sædvanligt ikke så stort fremmøde. 
Der har været prøvet forskellige tiltag bla. tilflytterpakke, kontakt til 
ejendomsmæglere.  
Forslag om, at arrangementet tilknyttes kommunal info. Mere info på Bordings side på 
kommunens hjemmeside – der ligger en del allerede, som er blevet oprettet af den 
daværende tilflytterguide.  
Daniel vil gerne være en del af tilflytterindsatsen.  
 

 ”Bordingtouren – mad, vin, musik”.  
Lørdag d. 19/8 kl. 16.00 – ca. 21.00 Oplæg til flyer til husstandsomdeling var 
rundsendt med indkaldelsen. 
Smagsprøver på mad og vine. Der forventes mellem 100 – 200 deltagere.  
På mandag den 15/5 laves prøve tour. Der er brug for min. 5 personer fra lokalrådet 
som ”fører-køer”. Tilsagn til Evald senest inden mandag – Hans Jørgen meldte sig.  
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5. Nye projekter. Herunder emner fra årsforsamlingen. 

 
 7441.nu. Daniel har budt ind. Mit forslag er, at der dannes en arbejdsgruppe - såvel 

fra lokalrådet som andre foreninger og udenfor foreninger for at opnå størst muligt 
ejerskab. Erhvervsforeningen bør være med – Evald kontakter Lars herom. Else 
Jacobsen blev foreslået. Joachim Glerup. Der er mange opgaver bla. for folk, der 
kender til tilflytning. Daniel forsøger at finde folk til projektet. Der bør være mest 
mulig opbakning i byen. Der må også være andre i byen, der har IT-faglig baggrund. 
Gitte vil tænke over nogle navne fra foreningslivet og være kontaktleddet til 
foreningslivet. De 3 personer: Daniel, en fra foreningslivet og en fra 
erhvervsforeningen vil være startgruppe, hvoraf et nærmere projekt kan udarbejdes. 
 Hvad skal indholdet være? Daniel: Kalender, tilflyttervækst, App hvor der kan 

sendes notifikationer og findes frivillige. 
 Hvem laver det? Pris? For eksempel Liv I Bording kan støtte dog max. 75%. 

Borgerbudgettering er en mulighed. Der laves et budget. 
 Vedligehold og brug? 
 Hvordan spiller det nyetablerede ”Sociale kompas” ind på, hvad vi har brug for? 

Evt. kontakt til koordinator Kristina Overgaard (frivilligcenterikast-brande.dk – 
som bestemt ikke er i kommunalt regi). Alle foreninger og kommunen kan lægge 
arrangementer ind på det – lidt ala 7441.nu bare for hele kommunen. Forslag 
om, at lokalrådet bliver medlem for 200 kr.  

Daniel har i eget regi arbejdet med at lave en hjemmeside/app, hvor borgere kan finde 
hinanden som fx badmintonmakker o.l., hvorfra erfaringer kan drages. 
 

 Udnyttelse af arealet ved hallen (de gule barakker) – vedhæftet indkaldelsen var 
notater bl.a. fra indledende møde samt dagsordenspunkt vedr. emnet.  
Evald, Benjamin, Flemming, Daniel og Eddie er i en arbejdsgruppe. Grunden ryddes, 
men ellers følger der ikke finansiering med fra kommunen. Legeplads, frugtlund, 
beachvolley er muligheder. Evt. flyttes/nedgraderes Sønderborgvejs legeplads til 
småbørns-legeplads. Næste møde den 20. juni. inkl. visualisering.  
75.000 kr. fra borgerbudgettering. Maxplay er inddraget.  
 

 Grønne fællesskaber – er det noget vi vil gå videre med? 
Det bruges meget i Nr. Snede. Det forudsætter, at nogle vil sætte sig i spidsen for det. 
Forslag om at det parkeres, indtil efter mødet i Nr. Snede. 
 

 Henvendelse fra Henrik – se selvstændig vedhæftning. 
Krydset efter Bredgade er kommet på plads med ny vigepligt. Der mangler ny 
cykelsti (fællessti), som er på vej. Evald lægger forklarende opslag op på Facebook. 
Henrik har sendt forslag om en bro over jernbanen for bløde trafikkanter og efterlyser 
lokalrådets involvering. Lokalrådet vil gerne bakke op i form af velvilje og 
informationsformidling. Også tilbud om møde lokalrådet og Henrik. Evald vender 
tilbage til Henrik med lokalrådet Cc. 
Et alternativ kunne være at fjerne hjørnebygningen ved jernbaneoverskæringen. 
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 Borgerbudgettering – forslag til tidsplan og evt. rammer. 

Peder vender tilbage ang. tidsplan på næste møde. 
 

6. Næste møde. 
 
Onsdag den 28. juni. 
 

7. Eventuelt. 
 
Gitte og Evald deltager i tryghedsgrupperne. Evald gav en omfattende orientering herom. 
 


